
Poštovani prorektori, dekani, prodekani 

Uvaženi gosti, 

Drage kolege i studenti, 

 

Ovakav dan, Dan Fakulteta koji je najmlađi u sastavu Univerziteta, i koji je za 

samo 13. godina rada uspeo da zauzme izuzetno značajno mesto u akademskoj zajednici, 

ne samo Niša, već u mnogo širim okvirima, jeste po mnogo čemu poseban. Ovo je dan 

kada se svako od nas, čak i kada ne želi glasno da prizna, posluži jednostavnom 

matematikom, statistikom ili poređenjem sa drugima.  

Budućnost ne možemo sa sigurnošću predvideti, ali se možemo pripremiti za nove 

izazove. Pripreme iziskuju pogled u nazad i detaljnu analizu već pređenog puta. Zatim se 

okrenete u jednu, pa u drugu stranu, da sagledate okolnosti u kojima ostvarujete svoje 

snove i na kraju... stvar je ličnog izbora i odvažnosti hoćete li i da li možete da zakoračite 

na put koji je trnovit, ali istinit i stvaran.  

Vreme u kojem živimo nije ni jednostavno, ni lako, i vrlo je važno podsetiti da je 

svaka zajednica, a posebno akademska, jaka onoliko koliko su jaki njeni članovi.  

Pre samo tri godine, govorilo se da smo postavili preambiciozne ciljeve. U svakom 

uglu se moglo čuti kako ovo ili ono ne može, što je najjednostavnije opravdanje za 

neaktivnost. Bilo je važno da postanemo svesni vremena u kojem živimo, a ono vrlo često 

nije ono za šta smo se pripremali, malo je novije i retko ko od nas sa sigurnošću može 

tvrditi da apsolutno zna kuda da krene. Ipak, uspeli smo da se probudimo, da ponovo 

verujemo i da se nadamo. Vratili smo se životu i duhovnosti koja pokreće i održava 

umetnike.  

 Možete li zamisliti koliko je vežbe potrebno da bi se postigla tehnička, odnosno 

iskustvena prednost za slobodno kretanje uma kroz različite emocionalne kolorite. 

Potrebno je da svakodnevno trenirate, dok vam se um ne otvori za nevidljive oblike 

komunikacije koje intuitivno pretačete u umetnost. A umetnost i lepota su najviše 

vrednosti harmoničnog života. Umetnik kao božanski stvaralac izrasta zajedno sa svojim 

delom i tek tada, i jedino tako postaje istinski čovek. To prirodno vodi u prosperitet. 

 Mogli bi da nabrajamo pojedinačne uspehe profesora, saradnika i studenata i to bi 

baš potrajalo... odlučila sam da vas podsetim na najveće timske podvige koje je Fakultet 

ostvario u saradnji sa srednjim školama, Niškim simfonijskim orkestrom, Narodnim 

pozorištem, Studentskim kulturnim centrom, Galerijom Savremene likovne umetnosti, 

Studentskim centrom i drugim institucijama u Gradu. Aktivnim učešćem u raznim 

manifestacijama i konkursima stvorena je podjednaka mogućnost svima na Fakultetu da 



ličnim angažovanjem unaprede sopstvene reference i istovremeno ojačaju referentnost cele 

institucije. 

Neću vas opterećivati nabrajanjima, ali je važno, izuzetno važno da ukažem na 

podvige kojih ćemo se svi rado i sa ponosom sećati i koji neće izgubiti na svežini ni posle 

50 godina, ni onda kada nas više ne bude. Uradili smo nekoliko najkompleksnijih 

projekata, angažujući sve svoje potencijale:  

- Obnovili smo opersku scenu u Nišu kada više niko nije verovao da je to 

moguće 

- Izveli smo Betovenovu 9. udruženim niškim snagama 

- Pokrenuli izdavaštvo i naučni rad 

- Studenti su nam među najboljima na umetničkim dešavanjima i takmičenjima, a 

profesori sve traženiji na domaćim i međunarodnim prostorima, to ostavlja 

duboke i neizbrisive tragove na putu koji smo izabrali 

Samo udruženi i jedinstveni u odbrani umetnosti možemo stvarati velika dela. 

Dolazi novo vreme i za obrazovanje i za kulturu. Prepustimo mu se bez straha i pitanja – 

kuda to vodi. Umetnost je, to je poznato, opstajala u nemogućim okolnostima i u najtežim 

vremenima za čovečanstvo, menjala oblik i formu, prilagođavala se, ali je opstala.  

 Prethodno i mandatno rukovodstvo postavilo je za cilj objedinjavanje svih 

umetnosti pod istim krovom. Potkrepljen činjenicom da su velika imena kulturne scene 

Srbije, pa i Evrope pokazala interesovanje za angažovanjem i različitim oblicima saradnje 

sa Fakultetom umetnosti u Nišu, ovakav cilj nije puka ambicija. Ubeđeni da kasarni Filip 

Kljajić Fića, možemo udahnuti ne samo stari sjaj, već i boje, zvuke i energiju mladosti 

umetnosti, uz koje ovo velelepno zdanje može postati elitni prostor i Grada i Srbije, 

nećemo prestati da želimo i nećemo prestati da se nadamo. 

Zajedno možemo učiniti puno toga za generacije koje dolaze, samo i ako iskreno 

verujemo u to. A mi, profesori i studenti Fakulteta umetnosti duboko verujemo da će šira 

društvena javnost u vremenima koja dolaze, shvatiti našu neophodnost i potrebu u 

njihovim životima.  

Mi znamo da prodiremo bez dodira i umemo da govorimo bez reči. Pozdravljam 

vas, sigurna  da ćete nas razumeti i kada nas ne vidite i kada nas ne čujete!  

Svima koji su nam se pridružili u slavlju, ali i onima koji su u mislima sa nama 

čestitam Dan Fakulteta i neka nam je srećno! 

 

prof. dr Suzana Kostić 

Dekan Fakulteta umetnosti u Nišu 


